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PROTOKÓŁ NR XIV/20 

Sesji Rady Gminy Gródek z dnia 30 stycznia 2020 r. 

 

 Obradom Sesji, które rozpoczęły się o godzinie 1000 w Sali Gminnego Centrum Kultury 

w Gródku, przewodniczył Wieczysław Gościk – Przewodniczący Rady Gminy Gródek. 

Protokołowała Katarzyna Anchimowicz – podinspektor w Referacie Organizacyjnym w Urzędzie 

Gminy Gródek. 

 Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 radnych, 

w obradach uczestniczy 13 radnych, co zapewnia regulaminowe quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał. 

Radni obecni na obradach XIV Sesji Rady Gminy podczas stwierdzania quorum: 

1. Radny Marek Antonowicz, 

2. Radny Grzegorz Borkowski, 

3. Radny Michał Cimochowicz, 

4. Radna Alina Gościk, 

5. Radny Wieczysław Gościk, 

6. Radny Jerzy Gryc, 

7. Radny Mirosław Nos, 

8. Radna Dorota Popławska, 

9. Radna Małgorzata Popławska, 

10. Radna Anna Petelska, 

11. Radna Monika Ratyńska, 

12. Radna Katarzyna Rogacz, 

13. Radny Andrzej Wysocki 

(Nieobecni podczas stwierdzania quorum: Radna Iwona Kalinowska i Radna Grażyna Kubiak) 

    
(Listy obecności radnych, sołtysów oraz zaproszonych gości stanowią kolejno załącznik Nr 2, 3 i 4 do niniejszego protokołu) 

 

 Przewodniczący Rady poinformował, iż na stole protokolanta wyłożony jest protokół obrad 

XIII Sesji Rady Gminy. W trakcie dzisiejszej Sesji Radni mogą wnosić poprawki lub uzupełnienia 

do protokołu, po czym zostanie on przyjęty i podpisany. 

 

Ad. 2 

 Przewodniczący Rady poinformował, iż porządek obrad został przesłany Radnym wraz 

z materiałami na dzisiejsze obrady.  

 Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy 

Gródek. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Gródek na lata 2020 – 2022. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2020. 
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7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli na rok 2020. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa i członków rady 

sołeckiej w sołectwie Sofipol. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla zakładu 

budżetowego. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2020 r. 

11. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gródek z działalności w 2019 r. 

12. Sprawozdanie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Gminy Gródek 

z działalności w 2019 r. 

13. Sprawozdanie Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek z działalności 

w 2019 r. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Gródek na 2020 r. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu i Spraw Społecznych Rady Gminy Gródek na 2020 r. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Gospodarki, 

Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek na 2020 r. 

17. Zapytania i wnioski radnych. 

18. Wolne wnioski i informacje. 

19. Przyjęcie protokołu obrad XIII Sesji Rady Gminy Gródek. 

20. Zamknięcie obrad. 

 (Projekt porządku obrad stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu) 

  

 Wójt Gminy Wiesław Kulesza zawnioskował o dodanie nowego punktu do porządku obrad 

w miejsce punku 17: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego w zakresie dróg 

powiatowych. Poinformował, że Gmina ma zabezpieczone w budżecie środki na ten cel, natomiast 

aby doszło do ich przekazania, niezbędne jest podjęcie przedmiotowej uchwały. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne dodanie nowego puntu do porządku 

obrad, zadając pytanie: „kto jest za dodaniem do porządku obrad punktu 17: Rozpatrzenie projektu 

uchwał w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie 

zadania inwestycyjnego w zakresie dróg powiatowych?” 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

 

 Przewodnicząc Rady Gminy powiedział, że zgłoszona przez Wójta Gminy poprawka została 

wprowadzona do porządku obrad. 

 Przewodniczący  Rady Gminy wniósł o włączenie do porządku obrad nowego punktu 

w miejsce punktu 18: Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego 

Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi Prokuratora Rejonowego w Białymstoku. Wskazał, 
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że skarga Prokuratora Rejonowego w Białymstoku, skierowana do Rady Gminy, na uchwałę Rady 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz ustalenia stawki tej opłaty wpłynęła do Urzędu w dniu 22.01.2020 r., tj. po ustaleniu porządku 

obrad XIV sesji Rady Gminy. Zgodnie z obowiązującymi przepisami Rada Gminy zobowiązana jest 

w ciągu 30 dni przekazać skargę do WSA wraz ze stanowiskiem Rady w przedmiotowej sprawie.  

 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne dodanie nowego puntu do porządku 

obrad, zadając pytanie: „kto jest za dodaniem do porządku obrad punktu 18: Rozpatrzenie projektu 

uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi 

Prokuratora Rejonowego w Białymstoku?” 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

 

 Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że zgłoszona poprawka została wprowadzona 

 do porządku obrad, zadając pytanie czy są jeszcze jakieś uwagi do proponowanego porządku obrad? 

Wobec braku uwag Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie jawne ustalony porządek 

obrad XIV Sesji Rady Gminy. 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy 

Gródek. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Gródek na lata 2020 – 2022. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2020. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia 

zawodowego nauczycieli na rok 2020. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa i członków rady 

sołeckiej w sołectwie Sofipol. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla zakładu 

budżetowego. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2020 r. 

11. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gródek z działalności w 2019 r. 

12. Sprawozdanie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Gminy Gródek 

z działalności w 2019 r. 
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13. Sprawozdanie Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek z działalności 

w 2019 r. 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Gminy Gródek na 2020 r. 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, 

Sportu i Spraw Społecznych Rady Gminy Gródek na 2020 r. 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Gospodarki, 

Finansów 

i Rolnictwa Rady Gminy Gródek na 2020 r. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Białostockiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego w zakresie dróg powiatowych. 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Białymstoku skargi Prokuratora Rejonowego w Białymstoku. 

19. Zapytania i wnioski radnych. 

20. Wolne wnioski i informacje. 

21. Przyjęcie protokołu obrad XIII Sesji Rady Gminy Gródek. 

22. Zamknięcie obrad. 

 

 W oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, 

iż porządek obrad XIV Sesji Rady Gminy został przyjęty oraz że punkty 1 i 2 porządku obrad 

zostały zrealizowane. 

 

Ad. 3 

 Wójt Gminy Wiesław Kulesza przedstawił informację o pracy Wójta w okresie 

międzysesyjnym. 

(Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 4 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Statutu Gminy Gródek, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. 

Następnie zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania do przedmiotowego 

projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki, Finansów 

i Rolnictwa na temat przedłożonego projektu uchwały. 

 Radny Grzegorz Borkowski przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

poinformował zebranych, że przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

 Radny Jerzy Gryc wniósł, aby w § 1 pkt 20 przedmiotowej uchwały, wprowadzić zmianę 

w brzmieniu § 27 ust. 3: O terminie, miejscu i proponowanym porządku sesji powiadamia się radnych 

najpóźniej na 7 dni przed terminem obrad, za pomocą listów poleconych lub w inny skuteczny sposób, 

z zastrzeżeniem ust. 4. 
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 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne poprawkę zgłoszoną przez Radnego 

Jerzego Gryca tj. wydłużenie terminu powiadamiania radnych o miejscu, terminie i proponowanym 

porządku sesji z 5 dni na 7 dni. 

Głosowało 13 radnych: 

za – 8, 

przeciw – 4, 

wstrzymujących się – 1.  

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne projekt uchwały zmieniającej uchwałę 

w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Gródek. 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

 W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała zmieniająca 

uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Gródek została podjęta. 

(Uchwała Nr XIV/124/20 Rady Gminy Gródek zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Gródek, stanowi załącznik 

Nr 6 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 5 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu 

Wspierania Rodziny w Gminie Gródek na lata 2020 – 2022, radni otrzymali wraz z zaproszeniem 

na dzisiejsze posiedzenie. Następnie zwrócił się do Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Gródku o omówienie przedmiotowego projektu uchwały.  

 Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Gródku Jolanta Bójko 

poinformowała, że obowiązek uchwalenia 3-letniego programu dotyczącego wspierania rodziny 

wynika z art. 176 pkt 1 ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 

zastępczej. Przywoływany przepis mówi, że opracowanie i realizacja 3-letnich gminnych programów 

wspierania rodziny należy do zadań własnych gminy. Program adresowany jest do rodzin 

nie radzących sobie z wypełnianiem funkcji opiekuńczo-wychowawczych, a także do rodzin, które 

wyrażają wolę współpracy na rzecz odzyskania opieki nad dziećmi objętymi instytucjonalną lub 

rodzinną pieczą zastępczą. Problemy związane ze sprawowaniem opieki nad dziećmi stanowią istotną 

przyczynę ubiegania się o pomoc. W 2019 r. 10 rodzin było objętych działaniami wspierającymi, 

prowadzonymi przez asystenta rodziny. Cele jakie sformułowano w Programie ukierunkowane są 

przede wszystkim na zapobieganiu umieszczania dzieci w pieczy zastępczej, aktywizowaniu rodzin 

do podejmowania działań wzmacniających prawidłowe wypełnianie funkcji rodzicielskich, 

niwelowaniu deficytów osłabiających funkcjonowanie rodziny, a także tworzeniu warunków 

pozwalających na powrót dzieci objętych pieczą pod opiekę rodziców. Poprzedni Program 

obowiązywał na lata 2017 – 2019, w związku z tym konieczne jest jego uchwalenie na lata 

2020 – 2022.   

 Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do projektu uchwały. 
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Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki, Finansów 

i Rolnictwa na temat przedłożonego projektu uchwały. 

 Radny Grzegorz Borkowski przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

poinformował zebranych, że przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisję. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie Gminnego 

Programu Wspierania Rodziny w Gminie Gródek na lata 2020 – 2022. 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0  

 W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Gródek na lata 2020 – 2022, 

została podjęta. 

(Uchwała Nr XIV/125/20 Rady Gminy Gródek w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Gródek na lata 2020 

– 2022, stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 6 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego 

Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii na rok 2020, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie 

zwrócił się do Przewodniczącej Gminnej Komisji Rozwiazywania Problemów Alkoholowych 

w Gródku o przedstawienie przedmiotowego projektu uchwały. 

 Zastępca Wójta Gminy Lilia Waraksa poinformowała, że zgodnie z ustawą o wychowaniu 

w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi Rada Gminy zobowiązana jest uchwalić gminny 

programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych w zakresie wynikającym 

z przypisanych jej zadań ustawowych. Ponadto art. 10 ust. 1 ustawy o przeciwdziałaniu narkomanii, 

również nakłada na samorząd obowiązek uchwalenia programu przeciwdziałania narkomanii. Z uwagi 

na to, że zaproponowane przez nas kierunki działań, wynikające z diagnozy przeprowadzonej na 

terenie naszej gminy, są spójne z zadaniami wynikającymi z obu ustaw, w związku z tym opracowany 

został jeden program – Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2020. Przedłożony Program opiera się na ogólnej, społecznej 

diagnozie, przeprowadzonej na terenie gminy w 2017 r. Zgodnie z zaleceniami Narodowego Programu 

Zdrowia, diagnozę taką należy przeprowadzać co 4 lata. Nasza diagnoza jest wciąż aktualna, 

co potwierdzają wyniki ogólnopolskiej diagnozy wykonanej dodatkowo wśród uczniów pn. „Lustro”, 

którą przeprowadziliśmy w 2018 r.,  w ramach programu „Zachowaj trzeźwy umysł”. Dokonane 

na jej podstawie ustalenia wskazały, że profilaktyka prowadzona na terenie naszej gminy powinna być 

nakierowana na działania uniwersalne, skierowane do wszystkich grup społecznych. Działania 

przyjęte w Programie dotyczą także profilaktyki selektywnej, skierowanej do grup społecznych 

narażonych na większe ryzyko występowania problemów alkoholowych. Ponadto, ulegnie zmianie 

sposób pracy zespołu ds. prowadzenia działań wynikających z instytucji prawnej zobowiązania 

do leczenia, do którego zadań będzie należało opracowanie całej dokumentacji skierowania osoby 

uzależnionej do sądu. Dodatkowo, będą przeprowadzane czynności motywujące do podjęcia leczenia.  
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   Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki, Finansów 

i Rolnictwa na temat przedłożonego projektu uchwały. 

 Radny Grzegorz Borkowski przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

poinformował zebranych, że przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie uchwalenia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2020. 

Głosowało 12 radnych: 

za – 12, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0  

nieoddany głos – 1. 

 W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2020, została podjęta. 

(Uchwała Nr XIV/126/20 Rady Gminy Gródek w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2020, stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu) 

  

Ad. 7 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie planu dofinansowania 

form doskonalenia zawodowego nauczycieli na rok 2020, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na 

dzisiejsze posiedzenie. Następnie zwrócił się do radnych czy mają pytania odnośnie przedmiotowego 

projektu uchwały?  

 Radna Małgorzata Popławska skierowała pytanie do Dyrektora Szkoły Podstawowej 

w Gródku Anny Grycuk na temat tego, jakie specjalności będą realizowane w najbliższym czasie? 

 Dyrektor Szkoły Podstawowej w Gródku Anna Grycuk odpowiedziała, że dokształcanie 

nauczycieli to szeroki temat. Przede wszystkim są to studia podyplomowe. Nauczyciele wybierają 

takie kierunki, które w szkole są na dany moment potrzebne lub mogą okazać się potrzebne 

od września oraz różne formy dokształcania rady pedagogicznej np. tzw. szkoleniowe rady 

pedagogiczne. Część nauczycieli korzysta z form dokształcania proponowanych przez centrum 

edukacji nauczycieli i miejski ośrodek doradztwa zawodowego. Jeśli chodzi o studia podyplomowe, 

w tym roku szkolnym, realizowane są przez 3 nauczycieli kierunki: fizyka, chemia i geografia. Jedna 

z nauczycielek realizuje 2 kierunki jednocześnie tj. plastykę i technikę. Nauczyciele w naszej szkole 

są w większości w wieku przedemerytalnym. Wielu z nich, na przestrzeni kilku lat uzyska uprawnienia 

emerytalne. Do dyrektora szkoły należy obowiązek zapewnienia ciągłości nauczania. W 2019 roku 

mierzyliśmy się z problemem zatrudnienia nauczyciela matematyki w ciągu roku szkolonego. 

W związku z tym, mając na względzie tą sytuację  już od wielu lat prowadzimy taką politykę, aby 

zachęcać nauczycieli do uzupełniania wykształcenia. Wówczas łatwiejszym staje się sporządzenie 

arkusza organizacyjnego, w którym nie trzeba sztucznie uzupełniać godzin świetlicą lub innymi 

zajęciami, a nauczyciel realizuje dwa przedmioty, do których ma pełne uprawnienia. Chciałabym 
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również podkreślić, że nauczyciel podejmujący pracę w szkole posiada kwalifikacje do wykonywania 

zawodu, ale najczęściej są to kwalifikacje do nauczania jednego przedmiotu, a w trakcie pracy 

zawodowej ma prawo się dokształcić. Dyrektor Szkoły Podstawowej powiedziała, że takie działania 

są zgodne z polityką szkoły, ale także z polityką Gminy, ponieważ zatrudnianie nowych nauczycieli 

na cząstki etatów z pewnością nie leży w interesie Gminy. 

 Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki, Finansów 

i Rolnictwa na temat przedłożonego projektu uchwały. 

 Radny Grzegorz Borkowski przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

poinformował zebranych, że przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie planu 

dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na rok 2020. 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0  

 W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli na rok 2020, została podjęta. 

(Uchwała Nr XIV/127/20 Rady Gminy Gródek w sprawie uchwałę w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli na rok 2020, stanowi załącznik Nr 9 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 8 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie zarządzenia wyborów 

sołtysa i członków rady sołeckiej w sołectwie Sofipol, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na 

dzisiejsze posiedzenie. Następnie zwrócił się do Sekretarza Gminy o przybliżenie przedmiotowego 

projektu uchwały. 

 Sekretarz Gminy Roman Tadeusz Łoziński poinformował, że w dniu 14 kwietnia 2019 r. 

w sołectwie Sofipol, nie doszło do wyborów sołtysa oraz rady sołeckiej z powodu braku frekwencji 

mieszkańców Sofipola na zebraniu wiejskim, zwołanym przez Wójta Gminy w celu przeprowadzeniu 

wyborów. W związku z zaistniałą sytuacją konieczne jest zarządzenie ponownych wyborów.  

W projekcie uchwały określony został tryb i zasady przeprowadzenia do dnia 15 marca 2020 r. 

wyborów sołtysa i rady sołeckiej. W celu przeprowadzenia wyborów Wójt Gminy zwoła zebranie 

wiejskie. Termin zebrania ustali Wójt Gminy. 

 Radna Katarzyna Rogacz poprosiła, aby wyznaczona godzina wyborów, uwzględniała fakt 

że o godzenie 13:00 mieszkańcy tej wsi biorą udział w nabożeństwie w kościele. 

 Przewodniczący Rady powiedział, ze wniosek radnej Katarzyny Rogacz zostanie 

uwzględniony, a następnie poprosił o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki, Finansów 

i Rolnictwa na temat przedłożonego projektu uchwały. 

 Radny Grzegorz Borkowski przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

poinformował zebranych, że przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisję. 
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 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie zarządzenia 

wyborów sołtysa i członków rady sołeckiej w sołectwie Sofipol. 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0  

 W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

zarządzenia wyborów sołtysa i członków rady sołeckiej w sołectwie Sofipol, została podjęta. 

(Uchwała Nr XIV/128/20 Rady Gminy Gródek w sprawie uchwałę w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa i członków rady sołeckiej 

w sołectwie Sofipol, stanowi załącznik Nr 10 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 9 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie ustalenia stawek 

dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze 

posiedzenie. Następnie zwrócił się do Skarbnika Gminy o przybliżenie przedmiotowego projektu 

uchwały. 

 Skarbnik Gminy Marta Popławska, poinformowała, że w projekcie uchwały w sprawie 

ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego, określone zostały stawki dotacji 

przedmiotowych na rok 2020, na podstawie wniosku przedłożonego przez Komunalny Zakład 

Budżetowy w Gródku, w dniu 17 stycznia 2020 r. Następnie wskazała, że w zakresie oczyszczania 

ścieków na okres od dnia 1 stycznia 2020 r. do dnia 10 czerwca 2020 r. została ustalona stawka 

w wysokości 1,55 zł brutto do 1 m3 ścieków wprowadzanych do zbiorowych urządzeń 

kanalizacyjnych, a od 11 czerwca 2020 r. do dnia 31 grudnia 2020 r. - 1,68 zł brutto. Natomiast 

w zakresie energii cieplnej na rok 2020 r. stawkę dotacji przedmiotowej ustalono 

w wysokości 45,00 zł do 1 GJ. Dodatkowo wskazała, że w związku z pytaniami, które padły podczas 

posiedzenia wspólnego komisji w dniu 28 stycznia 2020 r., odnośnie szczegółowych kosztów 

utrzymania kotłowni oraz odprowadzania ścieków w 2019 r., radni otrzymali przed dzisiejszą sesją, 

informację na ten temat opracowaną przez Główną księgową KZB w Gródku. 

 Radna Katarzyna Rogacz zapytała ilu pracowników obsługuje kotłownię oraz ilu 

pracowników jest zatrudnionych przy obsłudze oczyszczalni ścieków? 

 Główna księgowa Komunalnego Zakładu Budżetowego Anna Markiewicz odpowiedziała 

że kotłownia jest obsługiwana przez 2 stałych pracowników oraz 1 pracownika sezonowego. 

W sezonie dodatkowo zawierana jest umowa zlecenie z jedną osobą. Natomiast do obsługi 

oczyszczalni ścieków zatrudniamy 5 pracowników. 

 Kierownik KZB w Gródku Mirosław Gryko dodał, że do obsługi oczyszczalni ścieków 

konieczne jest zatrudnienie minimum 5 osób, ze względu na to, że oczyszczalnia działa w systemie 

całodobowym. Ponadto, w przypadku zaistnienia jakiejkolwiek awarii niezbędne jest zaangażowanie, 

aż 3 osób. Zgodnie z przepisami przy obsłudze zbiorników, studzienek i miejsc szczególnie 

niebezpiecznych,  istnieje obowiązek, aby osoba wykonująca czynności naprawcze była asekurowana. 

 Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki, Finansów 

i Rolnictwa na temat przedłożonego projektu uchwały. 
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 Radny Grzegorz Borkowski przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

poinformował zebranych, że przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie ustalenia stawek 

dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego. 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0  

 W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego, została podjęta. 

(Uchwała Nr XIV/129/20 Rady Gminy Gródek w sprawie w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla zakładu 

budżetowego oraz Informacja dotycząca bezpośrednich kosztów odprowadzania ścieków oraz koszty bezpośrednie utrzymania 

kotłowni w 2019 r., stanowią kolejno załączniki Nr 11 i 12 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 10 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

Gminy Gródek na 2020 r., radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie 

zwrócił się do Skarbnika Gminy o przybliżenie przedmiotowego projektu uchwały. 

 Skarbnik Gminy Marta Popławska wskazała, że projekt uchwały został szczegółowo 

omówiony na posiedzeniu wspólnym komisji, w związku z tym zwróciła się z pytaniem do Radnych 

czy mają jakieś pytania do przedłożonego projektu uchwały. Żadnych pytań i uwag radni nie zgłosili. 

 Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie opinii Komisji Gospodarki, Finansów 

i Rolnictwa na temat przedłożonego projektu uchwały. 

 Radny Grzegorz Borkowski przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa 

poinformował zebranych, że przedmiotowy projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez 

komisje. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie w sprawie zmian 

w budżecie Gminy Gródek na 2020 r. 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0  

 W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie w 

sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2020 r, została podjęta. 

(Uchwała Nr XIV/130/20 Rady Gminy Gródek w sprawie w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2020 r., stanowi załącznik 

Nr 13 do niniejszego protokołu) 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę. 

Po przerwie rada wznowiła obrady. 
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Ad. 11 

 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gródek 

o przedstawienie Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gródek z działalności w 2019 r. 

 Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Janusz Michał Cimochowicz odczytał sprawozdanie 

z pracy Komisji Rewizyjnej w 2019 r. 

 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania 

do przedmiotowego sprawozdania. Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do sprawozdania.  

(Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gródek z działalności w 2019 r., stanowi załącznik Nr 14 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 12 

 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych Rady Gminy Gródek o przedstawienie Sprawozdanie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu 

i Spraw Społecznych Rady Gminy Gródek z działalności w 2019 r. 

 Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Gminy 

odczytała sprawozdanie z pracy Komisji w 2019 r. 

 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania 

do przedmiotowego sprawozdania. Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do sprawozdania.  

(Sprawozdanie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych z działalności w 2019 r., stanowi załącznik Nr 15 do niniejszego 

protokołu) 

 

Ad. 13 

 Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Gospodarki, Finansów 

i Rolnictwa Rady Gminy Gródek o przedstawienie Sprawozdania Komisji Gospodarki, Finansów 

i Rolnictwa Rady Gminy Gródek z działalności w 2019 r. 

 Przewodniczący Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy odczytał 

sprawozdanie z prac Komisji w 2019 r. 

 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania 

do przedmiotowego sprawozdania. Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do sprawozdania.  

(Sprawozdanie Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa z działalności w 2019 r., stanowi załącznik Nr 16 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 14 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu 

pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gródek na 2020 r., radni otrzymali na dzisiejszym 

posiedzeniu. Następnie zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania 

do przedmiotowego projektu uchwały. Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do przedmiotowego 

projektu uchwały. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie zatwierdzenia 

planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gródek na 2020 r. 
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Głosowało 13 radnych: 

za – 13, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

 W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gródek na 2020 r., została podjęta. 

(Uchwała Nr XIV/131/20 Rady Gminy Gródek w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gródek na 

2020 r., stanowi załącznik Nr 17 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 15 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Gminy Gródek na 2020 r., radni 

otrzymali na dzisiejszym posiedzeniu. Następnie zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają uwagi 

bądź pytania do przedmiotowego projektu uchwały. Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do 

przedmiotowego projektu uchwały. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie przyjęcia planu 

pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Gminy Gródek na 2020 r. 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0  

 W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

przyjęcia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Gminy 

Gródek na 2020 r., została podjęta. 

(Uchwała Nr XIV/132/20 Rady Gminy Gródek w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych Rady Gminy Gródek na 2020 r., stanowi załącznik Nr 18 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 16 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy 

Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek na 2020 r., radni otrzymali na 

dzisiejszym posiedzeniu. Następnie zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania 

do przedmiotowego projektu uchwały. Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do przedmiotowego 

projektu uchwały. 

 Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie przyjęcia planu 

pracy Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek na 2020 r. 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0  
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 W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

przyjęcia planu pracy Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek 

na 2020 r., została podjęta. 

(Uchwała Nr XIV/133/20 Rady Gminy Gródek w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady 

Gminy Gródek na 2020 r., stanowi załącznik Nr 19 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 17. 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego w zakresie 

dróg powiatowych, radni otrzymali na dzisiejszym posiedzeniu. Następnie zwrócił się do Skarbnika 

Gminy o przedstawienie przedmiotowego projektu uchwały. 

 Skarbnik Gminy Marta Popławska wskazała, że temat ten, został poruszony na wspólnym 

posiedzeniu komisji w dniu 28 stycznia 2020 r. Projekt przedmiotowej uchwały dotyczy kontynuacji 

zadania inwestycyjnego przebudowa z rozbudową drogi powiatowej Nr 1282B Krynki – Kruszyniany 

– Łużany - Bobrowniki na odcinku granica powiatu - Łużany- Bobrowniki, współfinansowanego 

ze środków Programu Współpracy Transgranicznej Polska-Białoruś-Ukraina 2014-2020 w ramach 

projektu Cross-border Network for Sustainable Transport Governance. W celu podpisania umowy 

z Powiatem i przekazania środków, niezbędne jest podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi. Przeznaczone środki są przewidziane w  budżecie  Gminy Gródek na 2020 r. 

i wynoszą 420 000,00 zł. 

 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania do 

przedmiotowego projektu uchwały. Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do przedmiotowego projektu 

uchwały. Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego w zakresie 

dróg powiatowych. 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0  

 W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na dofinansowanie zadania inwestycyjnego 

w zakresie dróg powiatowych została podjęta. 

(Uchwała Nr XIV/134/20 Rady Gminy Gródek w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu na 

dofinansowanie zadania inwestycyjnego w zakresie dróg powiatowych, stanowi załącznik Nr 20 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 18 

 Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie przekazania 

do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi Prokuratora Rejonowego 

w Białymstoku, radni otrzymali na dzisiejszym posiedzeniu. Następnie zwrócił się do Zastępcy Wójta 

Gminy o przedstawienie przedmiotowego projektu uchwały. 

 Zastępca Wójta Gminy Lilia Waraksa wskazała, że skarga Prokuratora Rejonowego 

w Białymstoku, skierowana do Rady Gminy, na uchwałę w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty wpłynęła do Urzędu 

w dniu 22.01.2020 r. Kopię skargi Radni otrzymali na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 28 
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stycznia 2020 r. Prokurator zarzuca, że przy wyborze metody opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi od gospodarstwa domowego nie ma możliwości różnicowania stawek. Odmiennego 

zdania, w większości przypadków, jest orzecznictwo, w tym Naczelnego Sądu Administracyjnego  

i Wojewódzkich Sądów Administracyjnych. Po analizie zarzutów Prokuratora oraz analizie 

orzecznictwa, wspólnie z obsługą prawną uznaliśmy, że skargę należy przekazać do Wojewódzkiego 

Sądu Administracyjnego w Białymstoku i poczekać na opinię w tej sprawie. Chciałabym podkreślić, 

że uchwała Rady Gminy w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty nie była kwestionowana przez organy nadzorcze. 

Poza tym, większość gmin w województwie podlaskim uchwaliła właśnie taki wybór metody 

naliczania opłaty i stawki również są różnicowane. Zgodnie z ustawą o postępowaniu przed sądami 

administracyjnymi skargę do sądu wnosi się za pośrednictwem organu, którego działanie jest 

przedmiotem skargi, w ciągu 30 dni od jej otrzymania.  

 Radna Anna Petelska poprosiła o poinformowanie, w jaki sposób można ustalać metodę 

naliczana opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Stwierdziła, że aby nie było 

niedopowiedzeń, dlaczego wpłynęła ta skarga, mieszkańcy gminy powinni dowiedzieć się o tym,  że 

Rada Gminy wybrała metodę najkorzystniejszą dla mieszkańców. 

Zastępca Wójta Gminy Lilia Waraksa w ustawie o utrzymaniu czystości i porządku 

w gminach do wyboru są 4 metody naliczania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. 

Wskazała, że zgodnie z art. 6j ust. 2 tej ustawy, Rada Gminy w przypadku nieruchomości 

zamieszkałych, może uchwalić jedną stawkę opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi od 

gospodarstwa domowego. Rada może również, zgodnie z art. 6j ust. 1 ustawy, ustalić opłatę za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi w oparciu o iloczyn liczby mieszkańców zamieszkujących 

daną nieruchomość lub iloczyn ilości zużytej wody z danej nieruchomości lub iloczyn powierzchni 

lokalu mieszkalnego i stawkę opłaty ustalonej na podstawie art. 6k ust. 1 ustawy. Zgodnie 

z art. 6j ust. 2a ustawy Rada Gminy może zróżnicować stawki opłaty w zależności od powierzchni 

lokalu mieszkalnego, liczby mieszkańców zamieszkujących nieruchomość, odbierania odpadów 

z terenów wiejskich lub miejskich, a także od rodzaju zabudowy. Skarżący stwierdził, że skoro 

w art. 6j ust. 2a nie napisano, że stawkę można różnicować od gospodarstwa domowego 

to ust. 2a nie odnosi się do metody naliczania opłaty od gospodarstwa domowego.  

W związku z tym, Prokuratura zarzuca nam, że Rada Gminy dokonując wyboru metody 

od gospodarstwa domowego, powinna ustalić jedną stawkę, bez znaczenia na ilość zamieszkałych  

w nim osób. Wówczas, nie miałoby znaczenia czy dane gospodarstwo składa się z jednej osoby czy 

z pięciu. W naszej uchwale sposób naliczania opłaty jest opracowany w sposób progresywny. 

Radny Janusz Michał Cimochowicz stwierdził, że nie rozumie powodu, dla którego 

wpłynęła ta skarga. Pozostałe metody wyliczania stawki za opłatę za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi są nieadekwatne do ilości wyprodukowanych przez dane gospodarstwo śmieci, 

a zwłaszcza metoda „od powierzchni”. Rada Gminy poświęciła dużo czasu na to, aby wybrać metodę 

która jest sprawiedliwa i korzystna dla mieszkańców. 

Zastępca Wójta Lilia Waraksa stwierdziła, że orzecznictwo w większości jest zgodne z tym, 

że stawkę opłaty od gospodarstwa domowego można różnicować, w związku z tym sprawę tę powinien 

rozstrzygnąć WSA w Białymstoku. 

 Radca prawny Agnieszka Borysiuk, odnosząc się do wcześniejszej wypowiedzi Radnego 

Janusza Michała Cimochowicza podsumowała, że sprawa jest trudna, ponieważ dotyczy wykładni 

prawa, którą według jej opinii Prokuratura traktuje zbyt literalnie. 
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 Przewodniczący Rady dodał, że w obecnym stanie prawnym, opłata za śmieci naliczana jest 

progresywnie tj. za gospodarstwo domowe 1 osobowe - 21 zł, 2 osobowe – 42 zł,  3 osobowe -  53 zł, 

4 osobowe – 63 zł, 5 osobowe -  74 zł, 6 osobowe i więcej – 84 zł. Natomiast, w przypadku braku 

stosowania zróżnicowania, opłaty kształtowałyby się w taki sposób, że opłata wynosiłaby w przypadku 

gospodarstwa 3 osobowego – 63 zł, 4 osobowego – 84 zł, 5 osobowego – 105 zł,  6 osobowego  

– 126 zł. Wybrana przez Radę Gminy metoda jest korzystniejsza dla mieszkańców. 

 Przewodniczący Rady zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają uwagi bądź pytania do 

przedmiotowego projektu uchwały. Radni nie zgłosili uwag oraz pytań do przedmiotowego projektu 

uchwały. Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie przekazania 

do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi Prokuratora Rejonowego 

w Białymstoku. 

Głosowało 13 radnych: 

za – 13, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0  

 W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie 

przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku skargi Prokuratora 

Rejonowego w Białymstoku, została podjęta. 

(Uchwała Nr XIV/135/20 Rady Gminy Gródek w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Białymstoku 

skargi Prokuratora Rejonowego w Białymstoku, stanowi załącznik Nr 21 do niniejszego protokołu) 

 

Ad. 19 

 Radny Janusz Michał Cimochowicz zawnioskował, aby światła uliczne we wsi Mostowlany, 

ze względów bezpieczeństwa, pozostawały włączone do godziny 23:00. 

 Radny Andrzej Wysocki zapytał w odniesieniu do poprzedniego punktu, jakie będą 

obowiązywały obecnie stawki za opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi? 

 Zastępca Wójta Gminy Lilia Waraksa odpowiedziała, że do czasu rozstrzygnięcia sprawy 

przez WSA w Białymstoku, będą miały zastosowanie stawki podjęte na ten rok. 

 

Ad. 20 

 Dyrektor Gminnego Centrum Kultury w Gródku Magdalena Łotysz poinformowała, 

że podczas finału Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy zebrano kwotę 24 698,11 zł. Ponadto, 

powiedziała, że GCK w Gródku organizuje nowy projekt pn. „Gródecki Majster”. Chcielibyśmy 

uhonorować osoby zajmujące się majsterkowaniem, tworząc broszurkę na ten temat. Następnie 

zaprosiła wszystkich do wzięcia udziału w 25 Jubileuszu Wiadomości Gródeckich. 

 Sołtys Sołectwa Radunin Janusz Warpechowski zapytał na jakim etapie jest realizacja 

2 wniosków, złożonych przeze mnie w zeszłym roku tj. dotyczący budowy wiaty w Raduninie oraz 

doświetlenia łuku drogowego w Raduninie. Podkreślił,  że szczególnie istotne dla mieszkańców jest 

oświetlenie, ponieważ jego brak znacząco pogarsza bezpieczeństwo na drodze. Problem rozwiązałaby 

jedna dodatkowa lampa. 

 Sekretarz Gminy Roman Tadeusz Łoziński, wskazał że w budżecie na 2020 r. zostały 

określone plany inwestycyjne. Środki jakimi dysponujemy w tym roku nie pozwalają na wykonanie 
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wiaty w Raduninie. Niestety musieliśmy ustanowić priorytety, co zostanie zrealizowane w pierwszej 

kolejności, a co zostanie wykonane w dalszej perspektywie czasu.  

 Sołtys Sołectwa Radunin Janusz Warpechowski powiedział, że rozumie, że na ten rok nie 

przewidziano budowy wiaty w  Raduninie. Jednak bardziej kluczowa jest kwestia przekazania przez 

Gminę działki, na której miałaby stanąć wiata. Mieszkańcy obawiają się, że zanim dojdzie 

do przekazania, Gmina może tę działkę sprzedać. 

 Zastępca Wójta Gminy Lilia Waraksa w odniesieniu do kwestii oświetlenia drogi 

w Raduninie, stwierdziła, że wniosek został przyjęty do realizacji. 

 Sołtys Sołectwa Załuki Paweł Koronkiewicz wniósł o to, aby oświetlenie drogowe włączać 

o godzinie 5 rano. Obecnie światła zapalne są o godzinie 4 rano. Zwrócił się także z pytaniem czy 

działka w miejscowości Załuki, na której znajdują się tzw. „mogiłki” została sprzedana? 

 Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że w wniosek dotyczący oświetlenia zostaje 

przyjęty do realizacji. Natomiast, w odniesieniu do pytania o przedmiotową działkę, poinformował, 

iż nieruchomość ta, została wydzierżawiona. 

 Sołtys Sołectwa Bobrowniki Lech Małaszewski, zauważył, że w miejscowościach Łużany, 

Jaryłówka i Gobiaty, oświetlenie drogowe również należałoby dostosować. Lampy gasną 

przed 9 rano, co generuje niepotrzebne straty.  

 Radna Katarzyna Rogacz stwierdziła, że problemem ten istnieje w wielu miejscowościach. 

Godzina, o której lampy będą wyłączane powinna być dostosowana do pory roku. 

 Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że zlecenie zapalania i gaszenia oświetlenia 

drogowego na terenie gminy jest takie samo. W niektórych miejscowościach lampy gaszone są według 

ustawień i w tym przypadku nie będzie problemu z dostosowaniem godzin. Jednakże, funkcjonują 

jeszcze lampy z czujnikiem zmierzchowym. Najprawdopodobniej, z uwagi na wiek tych urządzeń, 

nie zawsze działają poprawnie, stąd też rozbieżności w godzinach zapalania i gaszenia oświetlenia 

w różnych miejscowościach. 

 Sołtys Sołectwa Chomontowce Sławomir Lewczuk zapytał czy autobus do Chomontowiec 

będzie kursować codziennie? 

 Wójt Gminy Gródek Wiesław Kulesza odpowiedział, ze autobus będzie kursować 

codziennie, tak jak do Bobrownik. O szczegóły proszę pytać w Urzędzie Gminy.  

 Radna Małgorzata Popławska skierowała prośbę do Dyrektora Szkoły Podstawowej oraz 

Dyrektora Gminnego Centrum Kultury, aby w przyszłym roku przemyśleć rozkład warsztatów i zajęć 

podczas ferii zimowych w taki sposób, aby dzieci mogły skorzystać z zajęć organizowanych przez oba 

podmioty. 

 Dyrektor GCK w Gródku Magdalena Łotysz odpowiedziała, że w tym roku zajęcia 

organizowane przez szkołę i przez GCK niestety odbyły się w jednym czasie. Zajęcia teatralne, 

mogliśmy jednak zrealizować jedynie w pierwszym tygodniu ferii, ze względu na terminy jakimi 

dysponował instruktor.  

 Radny Janusz Michał Cimochowicz zapytał dlaczego od 2 tygodni nie ma dowozu osób 

do Gródka podczas dnia targowego we wtorek? 

 Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że w tym czasie kierowca uprawniony 

do przewozu osób autobusem był na urlopie. W przyszłości będziemy informować osoby 

zainteresowane dowozem do Gródka za pośrednictwem sołtysów, o tym że w danym czasie nie będzie 
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dowozów. Rozważymy też opcję dowozu innym samochodem do 9 miejsc pasażerskich, wówczas 

mieszkańców dowozić będzie mógł także inny kierowca. 

 Sołtys Sołectwa Załuki Paweł Koronkiewicz zapytał czy udało się załatwić coś w kwestii 

zmiany rozkładu jazdy PKS do Załuk? 

 Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że sprawa jest w toku. Z ostatniej rozmowy 

jaką odbyłem z Prezesem PKS Nova S.A wynikło, że zmiany będą dokonane. 

 

Ad. 21 

 Przewodniczący Rady poinformował, iż radni nie zgłosili żadnych uwag, ani uzupełnień 

do udostępnionego na stole protokolanta protokołu z XIII Sesji Rady Gminy Gródek.  

W związku z powyższym  poddano pod głosowanie przyjęcie protokołu „Kto jest „za” przyjęciem  

protokołu Nr XIII/19 Sesji Rady Gminy z dnia 30 grudnia 2019 r.?” 

 Głosowało 13 radnych: 

za – 13, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół z XIII Sesji 

Rady Gminy Gródek, został przyjęty. 

 

 

Ad. 22 

 Przewodniczący Rady oznajmił, że porządek obrad XIV Sesji Rady Gminy został 

wyczerpany. Wobec wyczerpania porządku obrad podziękował radnym oraz wszystkim uczestnikom 

sesji, a następnie zamknął obrady stwierdzając „ Zamykam obrady XIV Sesji Rady Gminy Gródek”. 

 Sesja Rady Gminy zakończyła się o godzinie 12:30. 

 

Integralną część protokołu stanowią załączniki wymienione poniżej: 

1. Projekt porządku obrad; 

2. Lista obecności radnych; 

3. Lista obecności sołtysów; 

4. Lista obecności zaproszonych gości; 

5. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie międzysesyjnym; 

6. Uchwała Nr XIV/124/20 zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Grodek; 

7. Uchwała Nr XIV/125/20 w sprawie Gminnego Programu Wspierania Rodzin w Gminie Gródek na lata 

2020 – 2022; 

8. Uchwała Nr XIV/126/20 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na rok 2020; 

9. Uchwała Nr XIV/127/20 w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli na rok 2020; 
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10. Uchwała Nr XIV/128/20 w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa i członków rady sołeckiej 

w sołectwie Sofipol; 

11. Uchwała Nr XIV/129/20 w sprawie ustalenia stawek dotacji przedmiotowej dla zakładu budżetowego; 

12. Informacja dotycząca bezpośrednich kosztów odprowadzania ścieków oraz koszty bezpośrednie 

utrzymania kotłowni w 2019 r. 

13. Uchwała Nr XIV/130/20 w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2020 r.; 

14. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gródek z działalności w 2019 r. 

15. Sprawozdanie Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Społecznych Rady Gminy Gródek 

z działalności w 2019 r. 

16. Sprawozdanie Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa Rady Gminy Gródek z działalności 

w 2019 r. 

17. Uchwała Nr XIV/131/20 w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 

Gródek na 2020 r. 

18. Uchwała Nr XIV/132/20 w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw 

Społecznych Rady Gminy Gródek; 

19. Uchwała Nr XIV/133/20 w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Gospodarki, Finansów i Rolnictwa  

Rady Gminy Gródek na 2020 r.; 

20. Uchwała Nr XIV/134/20 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Białostockiemu 

na dofinansowanie zadania inwestycyjnego w zakresie dróg powiatowych; 

21. Uchwała Nr XIV/135/20 w sprawie przekazania do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 

w Białymstoku skargi Prokuratora Rejonowego w Białymstoku; 

22. Imienny wykaz głosowań przez radnych; 

23. Potwierdzenie odbioru materiałów na XIV Sesję Rady Gminę Gródek; 

24. Nagranie z obrad XIV Sesji Rady Gminy Gródek.  

 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

       

       

    Przewodniczący Rady 

                 Protokołowała    

      Wieczysław Gościk         

           Katarzyna Anchimowicz 


